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Protokoll från pensionärsrådets möte den 9 maj 2011 

 

 
Ledamöter Barbro Karlsson, ordförande PRO Tallkrogen/Gubbängen 

 Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 

 Bror Lord PRO Farsta centrum 

 Kerstin Holmgren SPF Sköndal 

   

Tjänstgörande ersättare Asta Westerlund PRO Sköndal 

   

Ersättare Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

 Ove Svensson SPF Farsta 

 Sonja Wenström SPF Sköndal 

   

Förhinder Lilian Falkbäck PRO Farsta strand 

 Harry Wikner PRO Hökarängen 

   

   

   

Tjänstemän Ingrid Friberg avdelningschef 

 Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

Justeras:   

  Barbro Karlsson, ordförande 

 

 

 

 

Justeras:   

  Stig Åström, vice ordförande 

 

 

 

 

Sekreterare:  

  Pia Sundqvist 

 



SID 2 (3) 

 

 
§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Barbro Karlsson 

och vice ordförande Stig Åström. Justering sker torsdag 12 maj. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde den 11 april 2011 anmäldes. 

 
§ 3 Dagens gäst:  Marie-Louise Carlström om riktlinjer för demensvård 

Projektansvariga Marie-Louise Carlström berättade om Socialstyrelsens 

nya nationella riktlinjer för vård och omsorg vid demenssjukdom. Marie-

Louise genomför utbildningar för personalen inom äldreomsorgen och 

även ibland för personalen vid vårdcentralerna. Rådet tackade för en 

mycket intressant presentation. 

 
§ 4 Ärenden till nämndsammanträdet den 19 maj 2011 

Ärende nr 1: Svar på två medborgarförslag om bullerbekämpning vid 

Gubbängsmotet 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 2: Svar på skrivelse från (s) och (mp) om samverkan med 

landstinget 

Rådet instämde i förvaltningens synpunkter men menade att samverkan 

med landstinget kan utvecklas ytterligare när det gäller äldreomsorgen, till 

exempel samarbetet mellan sjukhus och förvaltning när en äldre ska 

skrivas ut efter sjukhusvård. Avdelningschef Ingrid Friberg berättade att 

hon och andra äldreomsorgschefer har regelbundna möten med chefen för 

Södersjukhuset. Dessa möten är mycket bra och konkreta och där 

avhandlas bland annat praktiska problem och avvikelser av olika slag. 

Ingrid har dessutom regelbundna möten med några av primärvårdens 

utövare i närområdet. 

 

Ärende nr 12: Uppföljning av privata utförare av hemtjänst – Carema 

Äldreomsorg AB 

Ingrid Friberg poängterade att förvaltningen snabbt kommer att göra en 

uppföljning av utförarens åtgärdsplan så att det inte ska upprepas även 

nästa år att vissa brister kvarstår från förra granskningen. 

 

Ärende nr 13: Uppföljning av privata utförare av hemtjänst – Hökarängens 

Hemtjänst 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 14: Rapportering till Socialstyrelsen av ej verkställda beslut 

enligt socialtjänstlagen (SoL) 

Rådet hade inga synpunkter. 

 



SID 3 (3) 

 

 
Ärende nr 17: Miljö- och hälsoskyddsnämndens kontroll av kök inom vård 

och omsorg 

Rådet menade att det var en intressant rapport och frågade om det före-

kommer några brister inom vårt stadsdelsområde. Ingrid Friberg svarade 

nekande – om det skulle inträffa så får vi omgående en separat rapport. 

Förvaltningen arbetar också mycket med egenkontroll för att förebygga 

brister. Vice ordförande Stig Åström påpekade att det borde framgå av 

rapporten vilka enheter som har fått anmärkningar och underkänt. 

 
§ 5 Information från förvaltningen och avdelningen för äldre  

Från föregående sammanträde: Ingrid Friberg hälsade att stadsdelsdirektör Ulla 

Thorslund ber att få återkomma senare med besked om huruvida rådet kan delta 

vid stadsdelsnämndens kvalitetsseminarium, som har flyttats till den 15 

september. 

 

Dagens Nyheter skriver idag att Farstas vård- och omsorgsboenden placerar sig 

bland de som är sämst i landet när de boende bedömer kvaliteten i vården. 

Ingrid Friberg betonade att förvaltningen inte känner igen den bilden från de 

brukarundersökningar som görs av förvaltningen och staden centralt. Artikeln 

kommer att följas upp, bland annat för att ta reda på om förvaltningen har 

missförstått de frågor som Socialstyrelsen ställer för att få underlag till 

Äldreguiden. Förvaltningen återkommer till rådet i denna fråga vid nästa möte. 

 

Äldrenämnden förbereder ett ärende som föreslår serviceinsatser utan 

biståndsbedömning för äldre som är över 80 år. Ett sådant system skulle bland 

annat innebära att resurser kan frigöras så att biståndsbedömare får mer tid att 

följa upp att äldre med biståndsbedömda insatser verkligen får vad som har 

beslutats. 

 

En översyn kommer att göras av ersättningsnivåerna inom äldreomsorgen. 

Översynen kommer förhoppningsvis att resultera i ett enklare system. 

 
§ 6 Övriga frågor  

Asta Westerlund frågade vad som händer när det gäller ombyggnaden av 

Farsta vård- och omsorgsboende. Ingrid Friberg svarade att förvaltningen 

har fått i uppdrag att hitta en lämplig plats för eventuell nybyggnation. 

 

Ove Svensson berättade att han har deltagit i SPF:s utbildning för 

pensionärsråd. Vid utbildningen framkom bland annat att många äldre inte 

vet att de kan välja hemtjänstutförare och att de också har svårt att förstå 

biståndsbeslut och annat. 

 
§ 7 Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

 


